
Als buurvrouw van het Groninger veld kan ik u vertellen dat het leed hartverscheurend is.  Op het 
Groninger veld wonen mensen die  hard werken.  Er staan prachtige oude monumentale huisjes, 
boerderijen en kerken.  In verval.  Terwijl deze mensen er altijd goed voor gezorgd hebben.  

Zodra er gaswinning onder je huis plaats vindt ben je geen baas meer over je eigen huis. En dus ook 
niet meer over je eigen leven.  Plotseling ligt je lot in handen van NAM en Economische Zaken.  Die 
omgekeerde bewijslast beloven, maar beloftes steeds veranderen en niks waarmaken.  De welvaart 
van Nederland drijft op Gronings gas, maar de Groningers blijven met lege handen achter.  Ze kunnen 
hun recht niet halen.  Verzekeringen keren niet uit.  NAM en Economische Zaken nemen hun 
verantwoordelijkheid niet.

Nu de bevingen zijn begonnen zullen ze ook niet zomaar weer stoppen. Niemand weet hoelang de 
bevingen blijven. De drukverschillen in de grond zoeken nieuw evenwicht.  In de praktijk betekent dit 
dat bij elke nieuwe beving of andere bodembeweging (zoals bodemdaling)  je huis weer kan scheuren 
of verzakken. Niemand houdt het vol om tientallen jaren je huis 2 x per jaar te repareren.  Bovendien 
wil je wel wat anders met je leven! Maar repareer je het niet, dan kijk je er elke dag tegen aan. Dit 
heeft als gevolg dat de mensen zelf scheuren. 

In de jaren 80 hebben deskundigen hier al voor gewaarschuwd.  Ook binnen de NAM zelf.  Vandaag 
het nieuws dat het OM stelt dat niet bewezen is dat de NAM moedwillig schade heeft veroorzaakt. 
Weet u wat dit doet met de mensen die al zolang strijden voor hun gelijk? Het psychisch leed is niet 
te overzien. 

Vandaag ook het nieuws dat de NAM niet aansprakelijk gesteld wenst te worden voor alle schade in 
het Groninger veld.  Terwijl ze dit wel hebben beloofd. Wederom blijken ze geen betrouwbare partij 
te zijn. Ze proberen onder hun verantwoordelijkheid uit te komen door zich in allerlei bochten te 
wringen. De NAM is een multinational. Ze hebben dure juristen genoeg om onze rechtszalen mee te 
vullen. Weet u hoe onmachtig en monddood je je dan voelt als burger? Geen gezonde situatie.

Als de buren een aannemer hebben die de boel in laat storten, gaat u dan met dezelfde aannemer in 
zee?

Ik als buurvrouw heb geen keus. Zoals 250 andere dorpen is er ook onder mijn dorp een gasbel 
gevonden. 20 procent kans op een beving van 3.8. Niks aan de hand zeggen NAM en EZ sussend. Ik 
kan veilig slapen.

Is 20 procent kans een kleine kans ? Als u 20 procent kans heeft om de loterij te winnen, koopt u dan 
een lot?

Op een afstand van 4 km van mijn huis zijn al 8 bevingen geweest. Veel huizen in mijn dorp scheuren 
al.

De put is nu bijna leeg, maar NAM en EZ willen het onderste uit de kan. Ze willen fracken om ook het 
laatste beetje gas eruit te wringen. Met een enorme kracht en met extreem veel water vol giftige 
chemicalieën breken ze ondergrondse steenlagen. Zo kunnen allerlei kleine belletjes 1 grote bel gas 
vormen en dat is dan te winnen. De helft van de giftige chemicalieën blijven achter in de grond. Waar 
blijft dit gif uiteindelijk? Komt het in ons voedsel en in ons water terecht? Na het fracken wordt er 2 
weken lang afgefakkeld, waarbij giftige stoffen in de lucht worden geblazen. Hoe kankerverwekkend 
is dat?



Naast het veldje waar gefrackt wordt ligt 1 van de grootste gasopslagen van Europa. De scheiding 
tussen de put en de gasopslag is een diepe breuklijn. Langs breuklijnen kunnen aardbevingen 
plaatsvinden. Hoe levensgevaarlijk is dat?

In Groningen komt net zoveel kanker voor als in Pernis en ook de babysterfte is in Groningen erg 
hoog. 

Oude gasleidingen door heel Nederland en (verlaten) putten blijken methaan te lekken, wat 
vervuilender is dan CO2.

Ook in Drenthe liggen gasvelden waar gewonnen wordt, waardoor ons drinkwater bedreigd wordt. 
Het lijkt EZ niet uit te maken dat Nederlanders binnen afzienbare tijd water in flessen moeten kopen 
om te drinken. 

Kleine velden, kleine schades gaat niet op, omdat er over het algemeen sprake is van gestapelde 
mijnbouw. Velden liggen vlak bij elkaar of boven elkaar met bv zoutwinning, opslag voor vervuild 
water en andere gasvelden er tussen. Risico-analyses worden per veldje en per winning gemaakt. 
Hoe betrouwbaar zijn deze veiligheidsinschattingen in zijn totaal?

Bovendien zijn alle velden met elkaar verbonden door middel van breuklijnen en ondergrondse 
waterstromen. Zo kan een beving in het Groninger veld in mijn dorp schade veroorzaken.

"Kleine" mijnbouwvelden liggen verspreid door heel Nederland, maar vooral veel in Groningen, naast 
het Groninger veld, Friesland, Drenthe en Overijssel!! De ellende van het Groninger veld herhaalt 
zich!! 

Beloftes van NAM en EZ dat het veilig kan bieden geen garanties. Zien wij bij onze buren op het 
Groninger veld.

Weet u dat de Nederlandse regering schade bij gaswinning accepteert en de situatie als veilig 
bestempelt wanneer er minder dan 1 op de 100 inwoners sterven? Is dit een zorgzame samenleving? 
Is dit de samenleving waar u en ik willen wonen?

NAM en EZ  ontkennen graag alle betrokkenheid van schade en houden een goed meetnetwerk 
tegen. Trillingsmeters kunnen een duidelijk  beeld geven  van bodembewegingen.  
Voor onze gezondheid is het belangrijk dat de luchtkwaliteit bij affakkelen gemeten wordt. Van 
levensbelang is het dat de waterkwaliteit gemeten wordt. 
Waarom wordt hier al 40 jaar om gevraagd maar is het er niet? Wat is er te verbergen?

Een energietransitie wordt vertraagd  door het opsporen en winnen van gas te subsidieëren en dit 
veel te weinig te doen bij het ontwikkelen van duurzame oplossingen.

Wij worden afhankelijk gehouden van gas. 
Zelfs van Russisch gas, want hiervoor zijn al lang in het geheim contracten met Rusland afgesloten. 
Terwijl Europa geen overeenkomsten met Rusland meer wil.

We kunnen zonnepanelen gaan leggen op alle overheidsgebouwen en op alle huurwoningen (en de 
huurders mee laten profiteren). 


